

Pièce n°1 : Avis d'Appel d'Offres (AAO)

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N°03/AONO/SONATREL/DG/DMRT/SDSI/DSIGAM/CIPM/2026 DU 17 7 SEPT 2026 POUR LA FOURNITURE DU RENOUELEMENT DE LA FLOTTE TELEPHONIQUE MOBILE D'ENTREPRISE PAR LA SOCIETE NATIONALE DE TRANSPORT DE L'ELECTRICITE (SONATREL).

Financement : Budget de la SONATREL, Exercice 2026.

1. OBJET DE L'APPEL D'OFFRES

Dans l'objectif de garantir la continuité du service électrique en facilitant la conduite des opérations, le Directeur Général de la Société Nationale de Transport de l'Électricité (SONATREL) lance un Appel d'Offres National Ouvert pour la fourniture du renouvellement de la flotte téléphonique d'entreprise avec un opérateur de réseau de télécommunications type 4G.

2. CONSISTANCE DES PRESTATIONS

Les prestations du présent marché comprennent : la fourniture du renouvellement de la flotte téléphonique d'entreprise suivants le détail précisé dans les spécifications techniques.

3. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de 103 000 000 (cent trois millions).

4. Délai prévisionnel

Le délai maximum prévu par le Maître d'ouvrage pour la livraison des fournitures objet du présent appel d'offres est d'un (01) an. Ce délai court à compter de la date de notification de l'ordre de service de démarrer les prestations.

5. Participation et origine

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte aux entreprises spécialisées dans la distribution de ces équipements.

6. FINANCEMENT

Les prestations objet du présent Appel d'Offres sont financées par le Budget de la Société Nationale de Transport de l'Electricité (SONATREL), Exercice 2026.

7. Mode de soumission

Le mode de soumission retenu pour cet appel d'offre est : Hors ligne.

8. Cautionnement de soumission

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives un cautionnement de soumission, acquitté à la main, délivré par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre chargé des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics et dont la liste figure dans la pièce 14 du DAO dont le montant

s'élève à : **2 060 000 (deux millions soixante mille) francs CFA**, et valable jusqu'à trente (30) jours au-delà de la date initiale de validité des offres. L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

NB : En plus de la caution de soumission, établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances Joindre le récépissé de consignation délivrée par la CDEC conformément à la lettre circulaire N°000019/LC/MINMAP du 05 juin 2024.

9. CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le dossier physique peut être consulté aux heures ouvrables à la Division de la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés, 3^{ème} étage, porte 15 de l'Immeuble CAA, siège de la Société Nationale de Transport de l'Electricité à Yaoundé, Tél. : (237) 222 22 53 55, BP : 16102 Yaoundé, dès publication du présent avis.

10. ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le dossier peut être obtenu aux heures ouvrables auprès de la Division de la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés, 3^{ème} étage, porte 15 de l'Immeuble CAA, siège de la Société Nationale de Transport de l'Electricité à Yaoundé, Tél. : (237) 222 22 53 55, BP : 16102 Yaoundé, dès publication du présent avis, contre présentation d'une quittance de versement d'une somme non remboursable de 100 000 (cent mille) FCFA **payable dans le Compte spécial CAS- ARMP n°33598860001 94 à la BICEC.**

11. REMISE DES OFFRES

Chaque offre, rédigée en français ou en anglais, en quatre (04) exemplaires dont un (01) original, trois (03) copies, ainsi que la version numérique de l'offre en trois exemplaires dont un conservé par le Président de la Commission, un à remettre à la sous-commission d'analyse et le troisième réservé à l'ARMP, dûment marqués comme tel, devra être déposée à la Division de la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés, 3^{ème} étage, porte 15 de l'Immeuble CAA, siège de la Société Nationale de Transport de l'Electricité à Yaoundé, Tél. : (237) 222 22 53 55, BP : 16102 Yaoundé, au plus tard le **07 OCT 2026** à **13 heures** et revêtue de la mention :

« APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N°03/AONO/SONATREL/DG/DMRT/SDSI/DSIGAM/CIPM/2026 DU 07 SEPT 2026 POUR LA FOURNITURE DU RENOUELEMENT DE LA FLOTTE TELEPHONIQUE MOBILE D'ENTREPRISE PAR LA SOCIETE NATIONALE DE TRANSPORT DE L'ELECTRICITE (SONATREL) ».

« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

12. RECEVABILITE DES OFFRES

Les pièces administratives, l'offre technique et l'offre financière doivent être placées dans des enveloppes différentes séparées et remises sous pli scellé.

Seront irrecevables par le Maître d'Ouvrage :

- les plis portant les indications sur l'identité des soumissionnaires,
- les plis parvenus postérieurement aux dates et heures limites de dépôt.
- les plis sans indication de l'identité de l'Appel d'Offres ;
- les plis non-conformes au mode de soumission
- Le non-respect du nombre d'exemplaires indiqué dans le RPAO ou offre uniquement en

copies ;

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable.
Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme ou une institution financière de première catégorie agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

13. OUVERTURE DES OFFRES

L'ouverture des plis se fait en un temps. En tout état de cause, l'ouverture des pièces administratives, des offres techniques et des offres financières aura lieu le **07 OCT 2026** à **14 heures** par la Commission Interne de Passation des Marchés de la Société Nationale de Transport de l'Electricité dans la salle de réunion sise à l'immeuble CAA à Yaoundé.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée même en cas de groupement d'entreprise.

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou l'autorité administrative compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois à compter de la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis d'appel d'offres.

En cas d'absence ou non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis après un délai de 48 heures accordée par la Commission, l'offre sera rejetée.

14. CRITÈRES D'ÉVALUATION

14.1. CRITERES ELIMINATOIRES

Il s'agit notamment :

N°	Rubrique	Oui/Non
Critères éliminatoires relatifs au dossier administratif		
1	Absence ou non-conformité de la caution de soumission et du récépissé de consignation délivré par la CDEC conformément à la lettre circulaire N°000019/LC/MINMAP du 05 juin 2024 à l'ouverture des plis.	

N°	Rubrique	Oui/Non
2	Non-production au-delà du délai de 48h d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente lors de l'ouverture des plis, (excepté le cautionnement de soumission)	Oui/Non
3	Fausse déclaration, manœuvre frauduleuse ou pièce falsifiée	Oui/Non
Critères éliminatoires relatifs à l'offre technique		
4		Oui/Non
5	Absence de la charte d'intégrité datée et signée	Oui/Non
6	Absence de la déclaration d'engagement au respect des clauses environnementales et sociales datée et signée	Oui/Non
Critères éliminatoires relatifs à l'offre financière		
7	Absence d'un prix unitaire quantifié dans l'offre financière	Oui/Non
8	Absence d'un élément de l'offre financière (la soumission, les BPU, le DQE)	Oui/Non

14.2. CRITERES ESSENTIELS

Les offres techniques seront évaluées sur la base des critères suivants :

1.	La lettre de soumission de la proposition technique selon le modèle joint en annexe	Oui/Non
2.	Qualité et Performance des Services et Transparence Financière	Oui/Non
3.	Expérience spécifique en travaux similaires	Oui/Non
4.	Couverture et Qualité du Réseau (Voix et Data)	Oui/Non
5.	Qualité des Terminaux Proposés	Oui/Non
6.	Les preuves d'acceptations des conditions du marché (CCAP et TDR) paraphés et signés	Oui/Non

NB : Toute offre n'ayant pas respecté tous les critères éliminatoires et obtenu au moins cinq (05) sur les six (06) critères d'évaluation sera éliminée.

15. ATTRIBUTION DU MARCHÉ

Le Maître d'Ouvrage attribuera le marché au Soumissionnaire dont l'offre a été reconnue conforme pour l'essentiel au Dossier d'Appel d'Offres et qui dispose des capacités techniques et financières requises pour exécuter le marché de façon satisfaisante et dont l'offre a été évaluée comme la moins-disante en incluant le cas échéant les rabais proposés.

16. DUREE DE VALIDITE DES OFFRES

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant quatre-vingt-dix (90) jours à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER No. 03/AONO/SONATREL/DG/DMRT/SDSI/DSIGAM/CIPM/2026 OF 17 SEPT 2026 FOR THE SUPPLY AND RENEWAL OF THE MOBILE TELEPHONE FLEET OF THE NATIONAL ELECTRICITY TRANSMISSION COMPANY (SONATREL).

Funding: SONATREL Budget, Fiscal Year 2026.

1. PURPOSE OF THE INVITATION TO TENDER

With a view to ensuring service continuity by facilitating operational management, the General Manager of the National Electricity Transmission Company (SONATREL) hereby launches an Open National Invitation to Tender for the supply and renewal of the company's mobile telephone fleet with a 4G telecommunications network operator.

2. SCOPE OF SERVICES

The services of this contract include: the supply and renewal of the company's mobile telephone fleet in accordance with the details specified in the technical specifications.

3. Estimated Cost

The estimated cost of the operation following preliminary studies is 103,000,000 (one hundred and three million) CFA francs.

4. Estimated Delivery Time

The maximum time allowed by the Contracting Authority for the delivery of the supplies is one (01) year. This period runs from the date of notification of the service order to start the services.

5. Participation and Origin

Participation in this Invitation to Tender is open to companies specialized in the distribution of such equipment.

6. FUNDING

The services subject to this Invitation to Tender are funded by the SONATREL Budget, Fiscal Year 2026.

7. Submission Method

The submission method retained for this tender is: Offline.

8. Bid Security

Each bidder shall include in its administrative documents a bid security issued by a first-class financial institution approved by the Ministry of Finance, amounting to 2,060,000 (two million sixty thousand) CFA francs, valid for thirty (30) days beyond the initial date of the validity of offers. The

absence of a bid security issued by a first-class bank or a first-category financial institution authorized by the Ministry of Finance to issue guarantees within the framework of public contracts shall result in the outright rejection of the bid.

Any bid security submitted but not related to the present tender shall be considered as not submitted.

Any bid security presented by a bidder during the bid opening session shall be declared inadmissible.

NB: In addition to the bid security issued by a first-class bank approved by the Ministry of Finance, bidders shall attach the deposit receipt issued by the CDEC in accordance with the Circular Letter No. 000019/LC/MINMAP of 05 June 2024.

9. CONSULTATION OF THE TENDER FILE

The Tender File may be obtained during working hours from the Division of the Internal Structure for Administrative Management of Contracts, located on the 3rd floor, door 15 of the CAA Building, headquarters of the National Electricity Transmission Company (SONATREL) in Yaoundé, Tel.: (237) 222 22 53 55, P.O. Box: 16102 Yaoundé, as from the date of publication of this notice.

10. ACQUISITION OF THE TENDER FILE

The Tender File may be obtained during working hours from the Division of the Internal Structure for Administrative Management of Contracts, located on the 3rd floor, door 15 of the CAA Building, headquarters of the National Electricity Transmission Company (SONATREL) in Yaoundé, Tel.: (237) 222 22 53 55, P.O. Box: 16102 Yaoundé, as from the date of publication of this notice, upon presentation of a receipt of payment of a non-refundable fee of 100,000 (one hundred thousand) CFA francs, payable into the special CAS-ARMP account No. 33598860001 94 at the BICEC bank.

11. SUBMISSION OF BIDS

Each bid, drafted in French or English, in four (04) copies including one (01) original and three (03) copies, as well as the electronic version of the bid in three copies—one to be retained by the Chairperson of the Commission, one to be submitted to the Evaluation Sub-Committee, and the third reserved for the ARMP—duly marked as such, shall be deposited at the Division of the Internal Structure for Administrative Management of Contracts, located on the 3rd floor, door 15 of the CAA Building, headquarters of the National Electricity Transmission Company (SONATREL) in Yaoundé, Tel.: (237) 222 22 53 55, P.O. Box: 16102 Yaoundé, no later than 07 OCT 2026 at 1:00 p.m., and shall bear the following inscription:

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER No. 03/AONO/SONATREL/DG/DMRT/SDSI/DSIGAM/CIPM/2026 OF 17 SEPT 2026 FOR THE SUPPLY AND RENEWAL OF THE MOBILE TELEPHONE FLEET OF THE NATIONAL ELECTRICITY TRANSMISSION COMPANY (SONATREL)

“To be opened only during bid opening session”

12. ADMISSIBILITY OF BIDS

Administrative documents, technical and financial offers must be placed in separate envelopes and submitted in sealed form. Non-compliant bids shall be rejected.

The following shall be declared inadmissible by the Contracting Authority:

- envelopes bearing any indication of the identity of the bidders;
- envelopes submitted after the deadline for submission;
- envelopes without indication of the identity of the Invitation to Tender;
- envelopes not compliant with the prescribed submission method;
- failure to comply with the number of copies specified in the RPAO or submission of copies only.

Any bid that is incomplete in accordance with the requirements of the Tender File shall be declared inadmissible. In particular, the absence of a bid security issued by a first-class financial institution approved by the Ministry of Finance to issue guarantees in the context of public contracts, or failure to comply with the standard forms of the Bidding Documents, shall result in the outright rejection of the bid without any recourse.

Any bid security submitted but not related to the present tender shall be considered as not submitted. Any bid security presented by a bidder during the bid opening session shall be declared inadmissible.

13. OPENING OF BIDS

The opening of bids shall take place in a single phase. In any case, the opening of the administrative documents, technical offers, and financial offers shall be conducted on **07 OCT 2026** at 2:00 p.m. by the Internal Procurement Commission of the National Electricity Transmission Company (SONATREL) in the meeting room located at the CAA Building in Yaoundé. Only bidders may attend this opening session or be represented by a duly authorized person of their choice, including in the case of a consortium. Under penalty of rejection, the required administrative documents must be submitted in originals or in certified true copies issued by the competent authority or the issuing body, in accordance with the provisions of the Special Regulations of the Invitation to Tender (RPAO). They must be dated less than three (03) months prior to the original deadline for submission of bids or must have been issued after the date of signature of the Invitation to Tender notice. In the event of absence or non-compliance of a document in the administrative file at the time of bid opening, and after a period of forty-eight (48) hours granted by the Commission for regularization, the bid shall be rejected.

14. EVALUATION CRITERIA

14.1. ELIMINATORY CRITERIA

It includes the following:

No.	Description	Yes/No
Eliminatory Criteria relating to the Administrative File		
1	Absence or non-compliance of the bid security and the deposit receipt issued by the CDEC in accordance with Circular Letter No.	Yes/No

	000019/LC/MINMAP of 05 June 2024 at the time of bid opening	
2	Failure to submit, within 48 hours, an administrative document identified as non-compliant or missing at the time of bid opening (excluding the bid security)	Yes/No
3	False declaration, fraudulent practice, or falsified document	Yes/No
Eliminatory Criteria relating to the Technical Offer		
4		Yes/No
5	Absence of a dated and signed Integrity Charter	Yes/No
6	Absence of a dated and signed declaration of commitment to comply with environmental and social clauses	Yes/No
Eliminatory Criteria relating to the Financial Offer		
7	Absence of a quantified unit price in the financial offer	Yes/No
8	Absence of a component of the financial offer (submission form, Unit Price Schedule (BPU), and Quantitative and Cost Estimate (DQE))	Yes/No

14.2 ESSENTIAL CRITERIA

The technical offers shall be evaluated based on the following criteria:

1	Technical proposal submission letter in accordance with the model attached in annex	Yes/No
2	Quality and performance of services and financial transparency	Yes/No
3	Specific experience in similar assignments	Yes/No
4	Network coverage and quality (Voice and Data)	Yes/No
5	Quality of proposed terminals	Yes/No
6	Proof of acceptance of the contract conditions (CCAP and Terms of Reference), initialed and signed	Yes/No

15. CONTRACT AWARD

The Contracting Authority shall award the contract to the bidder whose offer has been determined to be substantially responsive to the requirements of the Tender File, who demonstrates the required technical and financial capacity to perform the contract satisfactorily, and whose bid has been evaluated as the lowest, taking into account any discounts offered.

16. VALIDITY OF OFFERS

Bidders shall remain bound by their bids for a period of ninety (90) days from the deadline set for the submission of bids.

17. ADDITIONAL INFORMATION

Further information may be obtained during working hours at the following address: **SONATREL Headquarters in Yaoundé, General Management, 3rd floor of the CAA Building, Tel.: (237) 222 22 53 55, P.O. Box: 16102 Yaoundé.**

Done in Yaoundé, on **17 SEPT 2026**

THE GENERAL MANAGER

COPIES:

- Chairperson of the Board of Directors, SONATREL
- Chairperson of the Internal Procurement Commission, SONATREL
- Records
- Archives
- Notice Board



M. N. Nyaknga
MBEMI NYAKNGA
Administrateur Civil Principal
Hors Echelle